

WE ARE YOUR DOL



Department of Labor

တက်ကွာလုပ်ငန်းထိုင်ဖို့သို့, တက်ခွဲတက်ယာ, ဒီးတက်ထဲသီးတုသီး (FOSTERING ACCESS, RIGHTS, AND EQUITY (FARE)) ကျိုင်စုတက်ဆိုင်ထွဲ

FARE စုတက်ဟ်န့ၣ် မှတ်တမ်းန့ၣ်လဲၣ်.

ဤလိးကီၣ်စဉ်ပုၤမာတက်ဖိဝဲၤကျိၤ (NYS DOL) ဒီးန့ၣ်ဘၣ်စုတက်ဟ်လ့ၤ U.S. ပုၤမာတက်ဖိဝဲၤကျိၤအ ပုၤဟ်မုၢ်ဘျုးန့ၣ်ရိၣ် (U.S. Department of Labor's Women's Bureau) လာကမာ တ်မာစၢၤတုၤလီၤတုၤကျဲၤ ဒီးတက်ဟ်ဖျါထိုင်တဖၣ် ဆုပုၤဟ်မုၢ်လၢအပညိၣ် တ်ဖဲးတက်မာတက်ခွဲးတက်ယာ ဒီးတက်န့ၣ်ဘျုးတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.ပပညိၣ် လာကတုၤထိုင်ဒီး ပုၤဟ်မုၢ်လၢဘၣ်တက်ကွာကတံၤဒီးတဆိၣ်ဒီးတဒိသၤလၢအဆိၣ် လၢအဆိၣ်လၢ New York ပုၤအချၢ, လီၤဆိၣ်တက်လၢတက်လီၤကတိၤ လၢအစိၤစုၤ ယံၤဒီးပုၤတဖၣ်အပူၤ, လၢနီၣ်ကစၢ် ဒီးတက်ဟ်ဖျါ ဒီး မုးတက်ရဲၣ်တက်ကျဲၤတဖၣ် လၢအထူၣ် နဲးအဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ.ပပတက်ပညိၣ်ဖိတက်မုၢ်ဝဲ ကရၤလီၤတက်ကွာဘၣ်ကူၣ်သ့ ဒီးတက်သ့ၣ် ညါန့ၣ်ပုၤ လာကတုၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘၣ်ပုၤဟ်မုၢ်တဖၣ်လၢကီၣ်စဉ်ဒိတဘျုး, တဝီဘၣ်တဝီ, လာကမာစၢၤ ပုၤဟ်မုၢ်တဖၣ်လၢကတံၤထိုင်တက်အရူၣ်ခိၣ် လၢတက်ခွဲးတက်ယာဒီး တက်န့ၣ်ဘျုးတဖၣ် လၢအဝဲသ့ၣ်အနီၣ်ကစၢ်အပုၤတဝါတဖၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

ယကယုထိုင်တက်ဟ်ဖျါနီၣ်လဲၣ်.

ဆဲးကျၢ NYSDOL ဒီဖျိ ဆံမု(လ)ဝဲ info.nysdol@labor.ny.gov မုတမုၢ် ကိး 888-4-NYS DOL (888-469-7365).

တက်ပညိၣ်အတက်ဂုၢ်ခိၣ်တီတဖၣ်

တက်မာဘျုးလဲအစုၤကတၢၢ်

EFLလိးကီၣ်စဉ် ပုၤမာတက်ဖိဝဲၤလၢၣ် (NYS) ကြားဝဲဘၣ်ဝဲလၢ ကမာန့ၣ် တ်မာဘျုးလဲအပူၤ အစုၤကတၢၢ်လၢအန့ၣ်ရိၣ်အဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ.

တက်လီၤတက်ကျဲ	တက်မာဘျုးလဲအစုၤကတၢၢ် ၣ 1/1/2024	
New York ဝဲ, Long Island ဒီး Westchester ကီၣ်ရဲၣ်ဒီးထိုင်	တန့ၣ်ရဲၣ်/\$16.00	တန့ၣ်ရဲၣ်/\$18.55 ဟံၣ်ပီတက်ကွာထွဲပုၤမာစၢၤတဖၣ်
တက်ဆိၣ်လီၤတက်တုၤလၢ New York ကီၣ်ရဲၣ်	တန့ၣ်ရဲၣ်/\$15.00	တန့ၣ်ရဲၣ်/\$17.55 ဟံၣ်ပီတက်ကွာထွဲပုၤမာစၢၤတဖၣ်

ဘျုးလဲအစုၤကတၢၢ်လၢ ပုၤမာတက်ဖိဝဲၤအမၤန့ၣ်စုဟ့ၣ်မုၢ်တဖၣ်အဂီၢ်

NYS သဲးတက်သိၣ်တက်သိ ပျဲတက်မာကစၢ်တဖၣ်လၢပနီၣ်စဲးဖိကဟ့ၣ်တက်မာလီၤအါဆဲး အပူၤ လာကမာမဲသ့ၣ်မဲသး တ်မာဘျုးလဲအစုၤကတၢၢ်ဒီဖျါဖျိတက်ဟ့ၣ်တက်မာ ဘျုးလဲ လၢတက်မာကစၢ်ဒီးစုဟ့ၣ်မုၢ်လၢပုၤမာတက်ဖိဝဲၤန့ၣ်ဘၣ်လၢ ပုၤပုၤစုၤကတၢၢ်တီတဖၣ် အဆိၣ်န့ၣ်လီၤ.တက်ဟ့ၣ်အခွဲး ထဲပနီၣ်စဲးဖိကဟ့ၣ် တ်မာလီၤ တ်မာကစၢ် လၢအသ့ၣ် အိၣ်သးအိၣ်တက်တဖၣ် ကဟံးန့ၣ်စုဟ့ၣ်မုၢ်ဒီးဒီးတဖၣ်လၢ တ်မာဘျုးလဲအစုၤကတၢၢ်န့ၣ်လီၤ. တ်မာလၢ တ်မာအါထဲ-စုဟ့ၣ်မုၢ်တက်မာတဖၣ် ဘၣ်တက်တြီအီၤန့ၣ်လီၤ.

တက်လီၤတက်ကျဲ	တက်တီၤစၢၤမာတက်မာ အပုၤမာတက်ဖိဝဲၤ ၣ 1/1/2024	တက်ဆိၣ်တက်ဆိၣ် အပုၤမာတက်ဖိ ၣ 1/1/2024
New York ဝဲ, Long Island ဒီး Westchester ကီၣ်ရဲၣ်ဒီးထိုင်	\$13.35 တ်မာဘျုးလဲ \$2.65 စုဟ့ၣ်မုၢ်ဒီးဒီး	\$10.65 တ်မာဘျုးလဲ \$5.35 စုဟ့ၣ်မုၢ်ဒီးဒီး
တက်ဆိၣ်လီၤတက်တုၤလၢ New York ကီၣ်ရဲၣ်	\$12.50 တ်မာဘျုးလဲ \$.250 စုဟ့ၣ်မုၢ်ဒီးဒီး	\$10.00 တ်မာဘျုးလဲ \$5.00 စုဟ့ၣ်မုၢ်ဒီးဒီး

တက်မာတလၢကွဲးတက်မာညီၣ်န့ၣ်အဆၢကတီၢ်

ပုၤမာတက်ဖိအါကတၢၢ် ကဘၣ်မၤန့ၣ်တက်မာတလၢကွဲးတက်မာညီၣ်န့ၣ်အဆၢကတီၢ် အလဲတဖၣ် ဝဲတက်မာတက် 40 န့ၣ်ရဲၣ် လၢတက်မာအန့ၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.တက်မာတလၢကွဲး တ်မာညီၣ်န့ၣ်အဆၢကတီၢ်အလဲန့ၣ်မုၢ်ဝဲ နတက်မာအလဲညီၣ်န့ၣ် 1/2 တ်ဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢပုၤမာတက်ဖိလၢအဒီးန့ၣ်ဘၣ်စုဟ့ၣ်မုၢ်တဖၣ်အဂီၢ်, တ်မာကစၢ်တဖၣ် ကဘၣ်ဟ့ၣ် တ်မာတလၢကွဲးတက်မာညီၣ်န့ၣ်အဆၢကတီၢ်အန့ၣ်ရဲၣ်လၢအမာတုၤဝဲ 1/2 တ်မာဘျုးလဲအပူၤ အစုၤကတၢၢ်, စုၤန့ၣ် စုဟ့ၣ်မုၢ်ဒီးဒီးလၢအကြားဝဲဘၣ်ဝဲ န့ၣ်လီၤ.တက်သ့ၣ်တက်ဖျါလီၤ အပုၤမာတက်ဖိတဖၣ် ဝဲအံၤကမာန့ၣ် တ်ဟ့ၣ်အီၤစုဒီဖျိ အမာတလၢကွဲး တ်မာအဆၢကတီၢ် တန့ၣ် 56 န့ၣ်ရဲၣ်ဒီး ဝဲန့ၣ်ရဲၣ်တဖၣ်လၢ အမာတက်ဖိမုၢ်န့ၣ် လၢတက်ဟ့ၣ်ဒုးအိၣ် ဘျုးအီၤတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တက်နီၤဖးလီၤအကရူၢ်ကမုၢ် - ပုၤမာတက်ဖိ မုတမုၢ် ပုၤမာတက်မာလီၤလံးယာလၢအသဘျုးစါ.

လာကဆၢတက်လၢ ပုၤမာတက်ဖိအံၤတက်ကြားနီၤဖးအီၤ ဒ်ပုၤမာတက်ဖိ မုတမုၢ် ပုၤမာတက်မာလီၤလံးယာလၢအသဘျုးစါ, တ်မာကစၢ်-ပုၤမာတက်ဖိတဂီၢ်လီၤ မုၢ်လီၤအန့ၣ်အါန့ၣ် ကဘၣ်တက်ကွာထံဆိကမိၣ်အီၤန့ၣ်လီၤ.ပုၤမာတက်မာလီၤလံးယာ လၢအိၣ်ဒီးတက်သဘျုးစါ အိၣ်လၢပနီၣ်တက်ကတီၢ်ဖဲးတက်မာလၢ အဝဲသ့ၣ် အနီၣ်ကစၢ်ဒုၣ်ဝဲအဂီၢ် ဒီးဟ့ၣ်လီၤအဝဲသ့ၣ်အတက်မာစၢၤတဖၣ်ဆူ ကမုၢ်ထီၣ်ရီၤန့ၣ်လီၤ.

ပုၤမာတက်မာလီၤလံးယာလၢအသဘျုးစါ မာအဝဲသ့ၣ် အတက်မာလၢတက်သဘျုးစါအပူၤသ့ၣ်-

- တ်ပာဆုၤကွာထွဲ
- တ်န့ၣ်လီၤ
- တ်ပာဆုၤ

လာအဂၢတကပၤ, တ်မာကစၢ်-ပုၤမာတက်ဖိတဂီၢ်လီၤမုၢ်လီၤအိၣ်ဝဲ ဝဲတက်မာကစၢ်မုၢ်-

- ယုထၢလၢပုၤမာတက်ဖိကမာတက်ဖဲးတက်မာတဖၣ်အါဝဲလဲၣ်, လၢတက်လီၤဝဲလဲၣ်, ဒီးနီၣ်လဲၣ်
- ဟ့ၣ်လီၤတက်မာစၢၤတဖၣ်, တ်ပီးတက်လီၤ, တ်ဖိတက်လီၤ ဒီးတက်လီၣ်တက်လဲးတဖၣ်
- ဆဲးထွဲကွာထွဲတက်မာလီၤလီၤ
- ဟ်လီၤတက်မာအန့ၣ်ရဲၣ်ဒီးတက်ဟ့ၣ်အလဲ, အဂၢ.

မာလီၤအါထိုင်တက်ဝဲ- dol.ny.gov/independent-contractors

ဝဲတက်မာကစၢ်မုၢ်နီၤဖးလီၤ ပုၤမာတက်ဖိဒ်ပုၤမာတက်မာလီၤလံးယာလၢအသဘျုးစါ လၢအိၣ်ဒီး တ်ပညိၣ်န့ၣ်, တ်ဆဲးမုၢ်တက်လီၤတုၤန့ၣ်လီၤ.တက်မာကစၢ်တနီၤစုၤကတၢၢ်ကျဲကျဲတရံးအံၤ လၢကဟးဆဲးတက်မာဘၣ်လီၤဖိးမဲးဒီး တ်ဖဲးတက်မာတဆိၣ်တက်အုၣ်ကီၤ, ပုၤမာတက်ဖိအစုအိၣ် လိး, ပုၤဂုၢ်ဝီတက်ဘၣ်တက်ဘၢ, တ်ပာယာခိၣ်သ့, ဒီးတက်မာဘျုးလဲအစုၤကတၢၢ်န့ၣ်လီၤ.ဟ်ဖျါထိုင် တက်လီၤတုၤတဖၣ်ဆူ NYS DOL အုထၢၣ်နဲးဖိခိၣ် (online) ဝဲ dol.ny.gov/report-fraud မုတမုၢ် ကိးလိတဲစိဆူ တ်ဟ်ဖျါထိုင် တက်လီၤတုၤ လိတဲစိကျိၤ (24-hour fraud hotline): 866-435-1499.

သွင်ညါနတ်ခွဲးတၢ်ယၢ်တဖၣ်ဒ် ပှၤပိၣ်မုၢ် ပှၤမၤတၢ်ဖိလၢ NYS အပူၤ

တၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဘူးတၢ်လဲ လၢကဘၣ်တၢ်မၤအိၤဖျိဖျါဖျါ သဲးတၢ်ဘျၢ

စးထီၣ်ဖဲလၢပဲတၢ်ဘျၢ 17, 2023 န့ၣ်, NYS တၢ်မၤကစၢ် လၢအပူၤမၤတၢ်ဖိအိၣ် လွၢ် (4) ဂၤ မ့တမ့ၢ် အါန့ၣ်တဖၣ် ကဘၣ်ထၢန့ၣ်လီၤ တၢ်ဟ့ၣ်လဲလဲအယုၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်ဟ့ၣ် လဲလဲ ကဆိၣ်ထဲလဲၣ်အဘျၢစၢၤ ဖဲအဲၣ်သ့ၣ် ဘိးဘၣ်ရၢလီၤ တၢ်မၤလၢတၢ်ကမၤအိၤတဖၣ်, အစ့ၤကတၢ်တနီၤ, လၢကီၢ်စံၣ် New York အပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ကိးတၢ်မၤ ကဘၣ် ဘိးဘၣ်ရၢလီၤ တၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဘူးတၢ်လဲအယုၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဘူးတၢ်လဲ ကဆိၣ်ထဲလဲၣ် အဘျၢစၢၤ လၢတၢ်ကမၤကစၢ် န့ၣ်ဝဲ, လၢတၢ်န့ၣ်လၢအဂ့ၤ, ဒီးမ့ၢ်တီၢ် ဖဲတၢ်ကိးတၢ် မၤအဆၢကတီၢ်အခါ ဒီးကြၢၤဟ့ၣ် ပှၤလၢကပတံၢ်တၢ်မၤ အတၢ်ဆိကမိၣ် လၢ လဲလဲလၢ အမ့ၢ်လၢလၢ ကမၤန့ၣ်ဝဲကဆိၣ်ထဲလဲၣ်န့ၣ်လီၤ

တၢ်ကြိယာ် တၢ်ဘၣ်ဟ့ၣ် လဲလဲအတၢ်စံၣ်စီၤ သဲးတၢ်ဘျၢ

ဖဲလၢပဲအါအါရံၤ 6, 2020 န့ၣ် NYS တၢ်မၤကစၢ်တဖၣ် သံကွၢ်ပုၤပတံၢ်တၢ်မၤ လၢအဲၣ်သ့ၣ် အလဲလဲဒီး တၢ်န့ၣ်ဘျၢအတၢ်စံၣ်စီၤတဖၣ် တသ့ၤလၢဘၣ်, ဒီးတၢ်စူးကါ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်အိၣ် တသ့ၤလၢ တၢ်ကဆၢတၢ် မ့ၢ်တၢ်ကမၤတၢ်ထံၣ်လိာ်အိၣ်သကိး မ့တမ့ၢ် ဟ့ၣ်တၢ်ဖဲတၢ်မၤအုၣ် ပှၤပတံၢ်တၢ်တဂၤ အဆိၣ်စါ ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဝဲသကိး တၢ်မ့ၢ်လၢလၢ တၢ်ကမၤန့ၣ် တၢ်ဘူးတၢ်လဲ ထဲလဲၣ်သ့, ဒီးပှၤတဂၤ ယုၣ်အလၢ ကဖၢ်ဖျါထီၣ် အလဲလဲတၢ်စံၣ်စီၤ လၢတၢ်တၢ်ပိၣ်ဝဲကဲကျိၤသကိးတၢ် အတၢ်ပညိၣ်အဂီၢ်သ့လီၤ.

တၢ်ဟ့ၣ်တၢ်မၤအလဲတၢ်မၤနီၣ်မၤလၢ

ဖဲနဘၣ်တၢ်ဒီးလဲန့ၣ်အခါ, နတၢ်မၤကစၢ် ကဘၣ်ဟ့ၣ်လီၤတၢ်ဟ့ၣ်တၢ်မၤအလဲ တၢ်မၤနီၣ် မၤလၢလၢအပၣ်ယုၣ်ဒီး တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအရၢဒိၣ်လီၤတၢ်လီၤဆဲး, ဒ်အမ့ၢ်-

- နကမၤန့ၣ်ထဲလဲၣ် ဒီးကဟ့ၣ်လီၤပှၤဘျၢလဲၣ်
- တၢ်ဟ့ၣ်ဘူးလဲညီၣ်န့ၣ်အန့ၣ်, ဒီး
- တၢ်ထုးကွံာ်ခိသ့တမံၤလၢလၢ လၢနတၢ်မၤဘူးလဲ

တၢ်ဟ့ၣ်ဘူးလဲတၢ်တီၢ်လီၤ

တၢ်အံၤတဖၣ်သဲးလၢတၢ်မၤကစၢ် ကဟ့ၣ်ပှၤပိၣ်မုၢ်တၢ်မၤအလဲ စ့ၤန့ၣ်ဒီးပှၤပိၣ်ခွါ လၢအမၤတၢ်မၤတမံၤယီၤ မ့ၢ်လၢတၢ်ကဲမုၢ်ခွါအဂီၢ်ထံးအဖိခိၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.တၢ်မၤဘူး လဲလီၤဆဲလိာ်အသးသ့ ဒီးသန့ၤထီၣ်သးလၢ တၢ်မၤတၢ်အန့ၣ်ယံာ်, တၢ်ကြၢၤဒီးန့ၣ်, မ့တမ့ၢ် တၢ်မၤတၢ်တီၢ်လီၤလီၤနီၣ်နီၣ် လၢတမ့ၢ်တၢ်ကဲမုၢ်ခွါအဖိခိၣ်သ့, ဒ်အမ့ၢ် တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ မ့တမ့ၢ် တၢ်လဲၤဒီဖျိန့ၣ်လီၤ.

တၢ်မၤဘူးလဲလိာ်ဖိတၢ် ဒီးခိသ့တဖၣ်

တၢ်ကဘၣ်ဟ့ၣ်န့ၣ် တၢ်မၤအန့ၣ်ရံၣ်လၢနမၤအိၤခဲလၢလီၤ.တၢ်ဟ့ၣ်န့ၣ်တၢ်မၤအလဲ ခိဖျိစ့အဘျၢ မ့တမ့ၢ် ခွဲးဟ့ၣ်စ့သ့, ဘၣ်ဆၣ် တၢ်ကဘၣ်ဟ့ၣ်လီၤန့ၣ်ဒီး တၢ်မၤဘူး လဲလိာ်ဖိတၢ်အတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလီၤတၢ်လီၤဆဲး ဖဲတၢ်ဟ့ၣ်န့ၣ်တဘျီစ့စ့န့ၣ်လီၤ.

တၢ်မၤကစၢ်ယုၣ်န့ၣ်တၢ်အလဲလၢ တၢ်ကိးဒီးတၢ်သ့ၣ်ဖး, တၢ်ဟးဂီၤ, တၢ်ဟးဂူၣ်ဟးဂီၤ, ယုၣ်န့ၣ်ဖိအလဲဒီး တၢ်ဘျီဘၣ်တၢ်, တၢ်မၤကစၢ် အမ့ၢ်ကျိၤဝဲကဲကျိၤ တၢ်လၢကဲဘျီ လၢဂီၤစ့ၤ, မ့တမ့ၢ် စ့တလၢတလီၤတဖၣ် အဂီၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ

တၢ်မၤန့ၣ် ကျိၣ်တၢ်မၤစၢၤ

NYS ကရၢၤခါစးတဖၣ်လၢ အဟ့ၣ်ကမ့ၢ်တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤလီၤလီၤတဖၣ်န့ၣ် တၢ်လိာ်ဘၣ်အိၣ် လၢကဘၣ်ဟ့ၣ် တၢ်ကတီၢ်ကျိၤထံးဒီး တၢ်ကွဲးကျိၤထံးတၢ် အတၢ် မၤစၢၤတၢ်မၤအကလိအုၣ် ကမ့ၢ်တဖၣ်အဆိၣ်လၢ ကမၤပှၤလဲၣ်ကွီၣ်ဒီးလၢအရၢဒိၣ် တဖၣ် ဒီးတၢ်န့ၣ်လီၤတဖၣ်အဂီၢ်လီၤတၢ်ဝဲန့ၣ်ပၢ်တၢ်မၤစၢၤတဖၣ် တၢ်ဟ့ၣ် လီၤအိၣ်လၢ ကျိၣ် 200 ကျိၣ်အပူၤ, ပၣ်ယုၣ်ဒီးကျိၣ်န့ၣ်စ့တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.ဖဲ NYS DOL န့ၣ်, တၢ်ကွဲးကျိၣ်ထံးလိာ်တီၢ်လီၤမိအရၢဒိၣ်လၢ ကျိၣ်လၢတၢ်စူး ကါအိၣ်လၢ ကီၢ်စံၣ်ပူၤအါကတၢ် 16 ကျိၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဆဲးမိၢ်န့ၣ်ထံးလၢတၢ်မၤလီၤအပူၤ

တုၤလၢ သၢ (3) န့ၣ်ဖဲဖိသၣ်အိၣ်ထျီၣ်ထီၣ်ဝဲအလီၢ်ခဲ, မိၢ်ဝဲလၢအဟ့ၣ်ဒုးအိၣ်န့ၣ်ထံး တဖၣ် အိၣ်ဒီးတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢ ကဟံးန့ၣ်တၢ်အိၣ်ဘုးအဆၢကတီၢ် လၢအကြၢၤဝဲ ဘၣ်ဝဲလၢတၢ်တဟ့ၣ်အလဲ မ့တမ့ၢ် စူးကါ တၢ်အိၣ်ဘုးအဆၢကတီၢ်လၢတၢ်ဟ့ၣ် အလဲ မ့တမ့ၢ် တၢ်အိၣ်အဆၢကတီၢ်တန့ၣ်စ့စ့, လၢကဆဲးမိၢ်န့ၣ်ထံး ဖဲတၢ်မၤလီၤန့ၣ်လီၤ. NYS တၢ်မၤကစၢ်ခဲလၢ လိာ်ဘၣ်လၢ ကဘၣ်ဟ့ၣ် တၢ်ဆဲးန့ၣ်ဖိန့ၣ်ထံးလီၤ လၢတၢ်လီၤ သးလၢအဘူးဒီး ပှၤမၤတၢ်ဖိအတၢ်မၤလီၤကစီၤ လၢအဆိၣ်ဒီး လီၤဆ့ၣ်နီၤ, စီၤနီၤခိၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်ဖဲဝဲခိၣ်လၢအပူၤ အကတဖၣ်, တၢ်ကပီၤ, တၢ်သ့ၣ်လီၤ လီၤမ့ၢ်အူၤပိးလီၤအလီၤ (တၢ်မၤလီၤမ့ၢ်အိၣ်ဒီး လီၤမ့ၢ်အူ), ဒီးလၢအကတီၢ်ကပီၤ အိၣ်ဒီးထံးလၢ အဖဲယုၤလီၤ, အကဆီ လၢ တၢ်စူးကါအိၣ်သ့တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်လီၤလၢ တၢ်ဟ့ၣ်ဆီၤန့ၣ် တဘျီမ့ၢ် တၢ်လုာ်ထံးဒီးဘၣ်.

တၢ်မၤအုၣ်ပယုၤလၢမုၢ်ခွါသ့ၣ်ထံးတကပၤ လၢတၢ်မၤလီၤအပူၤ

NYS တၢ်မၤကစၢ်ခဲလၢ အိၣ်ဒီးအမ့ၢ်အါလၢ ကဘၣ်ဟ့ၣ် တၢ်မၤလီၤလၢ အပူၤဖျိးဒီး မုၢ်ခွါသ့ၣ်ထံး တၢ်မၤအုၣ်ပယုၤတဖၣ်လီၤ.လၢတၢ်သိၣ်တၢ်သိအပူၤ, တၢ်မၤကစၢ်တဖၣ် ကဘၣ်အိၣ်ဒီး တၢ်ဒီးသး မုၢ်ခွါသ့ၣ်ထံးတၢ်မၤအါပယုၤ ဖိလဲစံၣ်တဖၣ်ဒီး ကဘၣ် ဟ့ၣ်လီၤခဲအုၣ် ပှၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်အဆိၣ် ဒီးကဘၣ်အိၣ်စ့ကိးဒီး တၢ်ဟ့ၣ်တန့ၣ် တဘျီ တၢ်မၤလီၤန့ၣ်လီၤ.

NYS ဟ့ၣ်ဘူးလဲလၢ တၢ်ဆိးကု ဒီးတၢ်ပူၤဖျိးအခွဲး

ပှၤနီၣ်တဂၤပနံၣ်စးဖိကဟ့ၣ်တၢ်မၤလီၤ ပှၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်လၢ NYS အပူၤ ကဘၣ် တၢ်ကျိၢ်ဘၢမၤစၢၤအိၣ်လၢ တၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဆိးကုဒီးတၢ်ပူၤဖျိးအခွဲးအလဲ သဲးတၢ်သိၣ်တၢ်သိ န့ၣ်လီၤ.အစ့ၤကတၢ်, ပှၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ် မၤအါထီၣ် တၢ်ဆိးကုဒီးတၢ်ပူၤဖျိးအခွဲး တ (1) န့ၣ်ရံၣ်လၢ တၢ်မၤအန့ၣ်ရံၣ်ကိး 30 န့ၣ်ရံၣ်တဘျီန့ၣ်လီၤ.တၢ်ဟ့ၣ် မ့တမ့ၢ် တဟ့ၣ် တၢ်ဟံးအခွဲးဘူးလဲစါန့ၣ် ဒီးသန့ၤထီၣ်အသးလၢ တၢ်မၤကစၢ်အဒိၣ်အဆဲးအဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဖဲတၢ်မၤတအိၣ်တၢ်အုၣ်ကီၤ

နမ့ၢ်မၤတၢ်လၢ NYS အပူၤ ဒီးနတၢ်မၤလီၤမၤကွံာ် ခိဖျိတမ့ၢ်နတၢ်ကမၢ်အယိန့ၣ်, နကြၢၤဝဲဘၣ်ဝဲလၢ တၢ်ဖဲတၢ်မၤတအိၣ်တၢ်အုၣ်ကီၤန့ၣ်လီၤ.နကဘၣ်အိၣ်ဒီး တၢ်ဖဲန့ၣ်လၢလၢလိာ်လိာ် လၢကမၤတၢ်ယုၣ်ထီၣ်စ့, ကတဲာ်ကတီၢ်သး, သုၣ်အိၣ်သးအိၣ်, ဒီးမၤတၢ်သ့, ယုၣ်ကွံာ်တၢ်မၤလၢတၢ်သ့ၣ်အုၣ်သးဂဲၤ, ဒီးမၤနီၣ်မၤလၢနတၢ်ယုၣ်ကွံာ်တၢ်ဖဲတၢ်မၤတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတဖၣ်လီၤ. ပတံၢ်ထီၣ်ဖဲအုၣ်တၢ်န့ၣ်ဒီးဖိခိၣ် dol.ny.gov မ့တမ့ၢ် ကိး 888-209-8124.

ယကပတံၢ်တၢ်ဆိးထီၣ်တၢ်ဟံးဒုၣ်ဟံးကမၢ်ဒ်လဲၣ်.

ပှၤမၤတၢ်ဖိ အတီၤပတီၢ်ဝဲၤဒု (Division of Labor Standards) မၤစၢၤတၢ်လၢ ကယုၣ်လီၤ တၢ်လူၤသ့ၣ်ခါပတံာ် NYS ပှၤမၤတၢ်ဖိသဲးန့ၣ်လီၤ. တၢ်တဖိးသဲးလၢ တၢ်ကထုးထီၣ်ကွံာ်, ဟ့ၣ်တၢ်ကမၢ်, မ့တမ့ၢ် ဝဲၤဖးကွံာ်တလီၤ မ့တမ့ၢ် ဟ့ၣ်ကဲက့ၤ ခိဖျိလၢ ပှၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ် ဆိးထီၣ်တၢ်သ့ၣ်တမံၤတဖၣ် ဘၣ်ထွဲ တၢ်လူၤသ့ၣ် ခါပတံာ် ပှၤမၤတၢ်ဖိသဲးလၢ မ့တမ့ၢ် မၤပိာ်ထွဲ တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢ တၢ်ဒီးသးအိၣ်ဖဲ NYS ပှၤမၤတၢ်ဖိသဲးလၢအယိန့ၣ်လီၤ.

တီၣ်ဖျါထီၣ် လံာ်ကွီၣ်ဒီး **LS223** လၢကဆိးထီၣ် တၢ်သ့ၣ်တမံၤတဖၣ်အဂီၢ်တက့ၢ်. ဆဲးကျၢ ပှၤမၤတၢ်ဖိတီၤပတီၢ် (Labor Standards) လၢကမၤန့ၣ်အါထီၣ် တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအဂီၢ်- **888-52-LABOR (888-525-2267)** မ့တမ့ၢ် LSAsk@labor.ny.gov.

လၢကမၤန့ၣ်အါထီၣ် တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအဂီၢ်, ဝဲသးစူၤ လဲၤကွံာ်ဖဲ dol.ny.gov/fostering-access-rights-and-equity-fare-grant